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P R O T O K Ó Ł  Nr XXIII/2016 

z XXIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 25 listopada 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  
Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy. 
3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Gminy. 

5. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  od 

opłat,  jak również  tryb ich pobierania, 

2) przyjęcia programu współpracy Gminy Kraszewice z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2017 rok, 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego poł. w Jaźwinach                  

na rzecz dotychczasowego najemcy, 
4) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

5) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

6) przyjęcia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy 
Kraszewice na 2017 rok, 

7) ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017, 

7. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2015 

rok. 
8. Opinia Rady Gminy Kraszewice w sprawie budowy dróg gminnych 

planowanych do realizacji w 2017 roku. 

9. Wnioski i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na wnioski. 
11. Zakończenie obrad sesji.      

 
W sprawie porządku obrad zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do porządku obrad zostaną 

włączone dwie dodatkowe uchwały w sprawie: 
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- zmiany Uchwały Nr XXII/125/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 

października 2016 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości, 

- zmiany Uchwały Nr XXII/127/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 
października 2016 roku w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że konieczność wprowadzenia zmian w uchwałach 

wynika z pomyłki pisarskiej. 
 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano innych uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek ze zmianą został przyjęty przez Radę Gminy.                                 
(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXIII Sesji Rady Gminy wybrana została radna 
Adela Puchała.  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXII sesji Radna Jolanta Łuszczek oznajmiła, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 
Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXII sesji Rady Gminy w dniu 28 października 2016 r. bez odczytania.  
W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Punkt 5. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 
- Komisja Rewizyjna – 14.11.2016, 

- Komisja Wspólna – 16.11.2016 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z dnia 14.11.2016 r., zgodnie              
z którym radny Marcin Cichosz informuje o rezygnacji z funkcji 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Członkowie komisji wybrali do 

pełnienia tej funkcji radną Małgorzatę Broniecką. 

Pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Po konsultacji z radcą prawnym ustalono, że nie ma potrzeby podejmowania 

uchwały w tej sprawie.  

Na wspólnym posiedzeniu komisji zaopiniowano plany prac komisji oraz 
Rady Gminy, zgłoszono inwestycje do realizacji przy drogach gminnych na 

rok 2017, a także zaopiniowano projekty uchwał. 
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Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych oraz Przewodniczącego 

Rady Gminy: 

11.11 – obchody Narodowego Święta Niepodległości; podziękowania dla 

obecnych na uroczystości; 
21.11 – złożono życzenia pracownikom GOPS z okazji Dnia Pracownika 

Socjalnego. 

 

W sprawie informacji nie zgłaszano uwag ani zapytań. 
Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  od 
opłat,  jak również  tryb ich pobierania, 

          Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS, p. Wanda Skorupa.  

          Z dniem 1.01.2017 r. zmienia się stawka godzinowa świadczenia usług  
opiekuńczych, która wyniesie 13 zł za 1 godzinę usługi dziennie, stąd wynika 

potrzeba podjęcia niniejszej uchwały.  

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, ile osób obecnie zajmuje się usługami 

opiekuńczymi oraz, czy był problem z zatrudnieniem takich osób.  

Kierownik GOPS odp., że na początku roku zatrudniono 5 osób, obecnie 
usługi opiekuńcze świadczą dwie osoby. Były trudności z rekrutacją,               

w szczególności do opieki nad mężczyznami. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   
innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 
radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/131/2016 w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia  od opłat,  jak również  tryb ich pobierania, 

która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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2) przyjęcia programu współpracy Gminy Kraszewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2017 rok, 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. 
Podjęcie uchwały ma znaczenie głównie dla przekazania dotacji z budżetu 

gminy dla Klubów Sportowych. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   
uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 
radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/132/2016 w sprawie 

przyjęcia programu współpracy Gminy Kraszewice z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2017 rok, 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
3) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego poł. w Jaźwinach                  

na rzecz dotychczasowego najemcy, 

            Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. 

             Sprzedaż lokalu zostanie przeprowadzona na rzecz dotychczasowego 
najemcy na zasadzie prawa pierwokupu. Ogłoszenie o przetargu w sprawie 

sprzedaży nieruchomości zostanie podane do publicznej wiadomości przez 

okres 6 miesięcy. Jeżeli wynajmujący wyrazi zgodę na nabycie 
nieruchomości, to lokal zostanie sprzedany za kwotę 123 tys. zł, zgodnie                   

z wyceną rzeczoznawcy. W przeciwnym wypadku odbędzie się przetarg na 

zasadach ogólnych. 

 
W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia przypomniał, że podczas pielgrzymki sołtysów do 

Sanktuarium św. Józefa w Kaliszu biskup Edward Janiak w dniu 11.11 br. 
sołectwa nazwał tzw. „małymi ojczyznami” społeczności lokalnej. Radny 

zwrócił uwagę, że sołtys jest organem wykonawczym, do kompetencji 

zebrania wiejskiego należy określanie zasad korzystania z mienia gminnego. 

Radny zwrócił się z zapytaniem do p. sołtys m. Jaźwiny, czy o sprawie 
sprzedaży nieruchomości rozmawiano na zebraniu wiejskim, czy zebranie 

podjęło uchwałę o wyrażeniu zgody na sprzedaż. 

Sołtys Sołectwa Jaźwiny, Anna Pilarczyk odp., że zebranie odbyło się w dniu 

18.11 br. W zebraniu brało udział 18 osób, z czego 16 głosów oddano za 
sprzedażą nieruchomości, przy dwóch głosach wstrzymujących się. Zebranie 

wiejskie podjęło zatem uchwałę o wyrażeniu zgody na sprzedaż 

nieruchomości. 
Radny Jan Kędzia stwierdził, że nie pozostaje nam nic innego, jak tylko 

zgodzić się z wolą mieszkańców. 
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 
radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/133/2016 w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego poł. w Jaźwinach                  

na rzecz dotychczasowego najemcy, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

4) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. 

Dodatkowo wprowadza się następujące zmiany w budżecie: 

W związku z zawiadomieniem od Wojewody Wielkopolskiego: 

- zmniejsza się plan dotacji dla GOPS na dofinansowanie świadczeń 
rodzinnych o kwotę  20.095 zł, 

- zmniejsza się plan dotacji dla GOPS na dofinansowanie składek 

zdrowotnych o kwotę 4 tys. zł. 
 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/134/2016 w sprawie  
zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

5) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Kraszewice na 2017 rok, 
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 
Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że należy przenieść sprawozdanie                          

Przewodniczącego Rady Gminy z działalności Rady oraz z pracy komisji 

stałych z grudnia na styczeń kolejnego roku lub na pierwszą sesję w danym 

roku. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że tym samym w planie pracy Rady 

Gminy na rok 2017 w miesiącu grudniu nie będzie sprawozdań, ponieważ 

wszystkie zostaną przeniesione na styczeń roku 2018. 

 
Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 12 głosów, przeciw - 0 głosów, 
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wstrzymało się – 1 głos) i podjęła uchwałę Nr XXIII/135/2016 w sprawie  

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Kraszewice na 2017 rok, 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
6) przyjęcia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Kraszewice na 2017 rok, 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Plan pracy Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 
Żywnościowej, Handlu i Usług przedstawił radny Jan Kędzia.  

 

W sprawie planu pracy zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, ile posiedzeń komisji zaplanowano na 

rok 2017. Ww. informacja jest potrzebna, aby zaplanować budżet.                         

W bieżącym roku odbyło się w sumie 8 posiedzeń komisji rolnictwa. 

Radny Jan Kędzia odp., że planowane jest łączenie tematów w celu 
zmniejszenia liczby posiedzeń komisji. 

Radna Małgorzata Broniecka zgłosiła następujące uwagi do planu pracy 

komisji: 
- zaproponowała aby wykreślić punkt 2 w III kwartale: „Informacja o stanie 

zadrzewienia i o cenie drewna na terenie Gminy Kraszewice. Informacja                 

o drogach leśno - gminnych geodezyjnie wydzielonych”; zdaniem radnej nie 

ma potrzeby wprowadzania tego punktu do planu, ponieważ stawki podatku 
leśnego ustalane są odgórnie i Rada Gminy nie ma na to wpływu; zachodzi 

więc pytanie komu i po co jest potrzebny ten temat; 

- stwierdziła, że należy połączyć punkt dotyczący oceny stanu czystości oraz 
jakości wody (pkt. 5 w II kwartale) z informacją o stanie środowiska na 

terenie Gminy Kraszewice (pkt. 1 w IV kwartale) ze względu na zbliżoną 

tematykę obu zagadnień; 

- zgłosiła zastrzeżenia do punktu 3 w I kwartale, ponieważ proponowana 
tematyka leży w gestii Powiatowego Urzędu Pracy; komisja rolnictwa nie 

rozwiąże problemu bezrobocia; 

- zaproponowała zorganizowanie wspólnego posiedzenia komisji w celu 
omówienia następujących tematów: analiza wykonania budżetu za I półrocze 

2017 r., wypracowanie propozycji stawek podatkowych, opinia projektu 

budżetu na 2018 r., zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

poprzedni; ww. tematy znajdują się w planie prac wszystkich komisji, dlatego 
można je omówić na wspólnym posiedzeniu, aby zaoszczędzić czas 

pracowników i środki budżetowe.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę na zapis w planie, zgodnie                   

z którym plan pracy komisji należy traktować jako otwarty z możliwością 
bieżącego wprowadzenia nowych tematów oraz zmian. Zachodzi zatem 

pytanie po co przyjmować plan, jeżeli w każdej chwili może być zmieniony. 

Ponadto pozostałe komisje nie mają takiego punktu, więc powinien być 
wykreślony.  
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Radny Jan Kędzia przypomniał, że zgodnie z zapisami statutu                                   

o posiedzeniach komisji wspólnych decydują przewodniczący 

poszczególnych komisji. Ponadto, jeżeli chodzi o temat dróg leśno – 

gminnych, to informacja w tej sprawie jest ważna dla właścicieli działek                   
w celu umożliwienia dojazdu do posesji. Sprawa nie została wyjaśniona przez 

pracownika Starostwa Powiatowego leśniczego lasów prywatnych, dlatego 

planuje się zaproszenie właściwej osoby, która posiada wiedzę w tym 

temacie, tj. pracownika Nadleśnictwa Przedborów, który przedstawi mapę 
ewidencyjną dróg leśnych.  

Radny Ryszard Ilski zapytał, w jakim celu zwoływano posiedzenie komisji 

wspólnych, jeżeli w odniesieniu do planów prac zgłaszane są te same uwagi.  
Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że plany prac komisji nie zostały 

poddane pod głosowanie.   

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że zdaniem radnych niektóre punkty 

w planie są niepotrzebne i mają prawo się wypowiedzieć. 
Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że w bieżącym roku 

przeznaczono z budżetu gminy kwotę 72 tys. zł na wypłatę diet dla radnych 

za udział w posiedzeniach komisji i sesji. Zdaniem radnej oszczędność należy 
zacząć od siebie. 

Następnie radna złożyła wniosek o dokonanie następujących zmian w planie 

pracy komisji rolnictwa: 

- wykreślenie punktu 3 w I kwartale: „Informacje na temat prowadzonych 
usług i handlu w naszej gminie. Możliwość pomocy Samorządu Gminy 

Kraszewice w utworzeniu Zakładu Pracy dających nowe miejsca pracy,                    

w szczególności dla kobiet. Propozycja zamieszczenia na stronie internetowej 
gminy odnośnika do lokalnych ofert pracy.” 

W wyniku głosowania ww. punkt wykreślono z planu pracy komisji. 

(za – 8 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 2 głosy) 

Nieobecny podczas głosowania radny Józef Wojtaszek. 
 

- połączenie w jedno posiedzenie komisji następujących tematów: ocena stanu 

czystości oraz jakości wody (pkt. 5 w II kwartale) z informacją o stanie 
środowiska na terenie Gminy Kraszewice (pkt. 1 w IV kwartale), 

W wyniku głosowania wprowadzono ww. zmianę planu pracy komisji. 

(za – 10 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 1 głos) 

W głosowaniu uczestniczył nieobecny poprzednio radny Józef Wojtaszek.  
 

- wykreślenie punktu 2 w III kwartale: „Informacja o stanie zadrzewienia                 

i o cenie drewna na terenie Gminy Kraszewice. Informacja o drogach leśno- 

gminnych geodezyjnie wydzielonych.” 
W wyniku głosowania ww. punkt wykreślono z planu pracy komisji. 

(za – 9 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 2 głosy) 

 
Przewodniczący Rady Gminy zawnioskował o wykreślenie z planu pracy 

komisji następujący punkt: „Plan pracy Komisji należy traktować jako 
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otwarty z możliwością bieżącego wprowadzenia nowych tematów oraz 

zmian”. Pozostałe komisje nie wprowadziły takiego punktu, wszystkich 

należy traktować jednakowo, dlatego ww. temat powinien być wykreślony. 

W wyniku głosowania ww. punkt wykreślono z planu pracy komisji. 
(za – 10 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego planu pracy komisji rolnictwa 

nie zgłaszano innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy 
zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego planu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy przyjęła plan 

pracy komisji rolnictwa wraz ze zmianami.  
(za – 11 głosów, przeciw - 2 głosy, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Plan pracy Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia, Prawa i Porządku 

Publicznego przedstawiła radna Adela Puchała. 
Radna zaproponowała zorganizowanie wspólnych posiedzeń komisji                          

w zakresie tematów, o których wspomniała radna Broniecka oraz dodatkowo 

w sprawie zaopiniowania zmian w placówkach oświatowych w związku                   
z planowaną reformą edukacji. W sumie na rok 2017 proponuje się 6 

wspólnych posiedzeń komisji.  

 

W sprawie planu pracy zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 
Radny Jan Kędzia zapytał, czy członkowie komisji wspólnie zdecydowali, 

aby przyjąć plan w przedstawionej wersji. 

Radna Adela Puchała odp., że plan został zaakceptowany przez członków 
komisji. Radny Marcin Cichosz złożył na piśmie 4 wnioski do planu pracy, 

które zostały uwzględnione i zaopiniowane pozytywnie na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Pozostali członkowie komisji zgłaszali propozycje na 

bieżąco.  
Radny Jan Kędzia stwierdził, że skoro plan został zaakceptowany przez 

komisję oświaty, to nie będzie ingerował w kompetencje członków komisji             

i nie zamierza zgłaszać żadnych uwag w tym zakresie. Jednak niektórzy radni 
znają się na wszystkim. Radny zapytał, ile posiedzeń komisji zaplanowano. 

Radna Adela Puchała odp., że zaplanowano średnio jedno posiedzenie                     

na kwartał oraz dodatkowo wspólne posiedzenia komisji. 

 
           Ponieważ w sprawie przedstawionego planu pracy komisji oświaty nie 

zgłaszano innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego planu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy przyjęła plan 
pracy komisji oświaty bez zmian.  

(za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił radny 

Dawid Łuszczek.  

Komisja Budżetowa odbywa się praktycznie przed każdą sesją, więc 

zaplanowano ok. 11 posiedzeń w ciągu roku. 
 

W sprawie planu pracy zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę na punkt 1 w II kwartale: „Zakres oraz 

koszty planowanych remontów bieżących w placówkach oświatowych                      
w okresie wakacyjnym”. Zdaniem radnej ww. punkt należy wykreślić, 

ponieważ ten temat znajduje się w planie pracy komisji oświaty.  

Radny Dawid Łuszczek odp., że w komisja oświaty zamierza omówić tę 
kwestię w III kwartale, tj. po wykonaniu prac. Natomiast, komisja budżetu 

odnosi się do tematu określenia potrzeb remontowych, czyli planów w tym 

zakresie.  

 
           Ponieważ w sprawie przedstawionego planu pracy komisji budżetu nie 

zgłaszano innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego planu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy przyjęła plan 

pracy komisji budżetu bez zmian.  

(za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 
Radna Małgorzata Broniecka złożyła wniosek w sprawie zorganizowania 

wspólnego posiedzenia komisji w następujących sprawach: 

- analiza wykonania budżetu za 2016 rok, 
- analiza wykonania budżetu za I półrocze 2017 r., 

- przyjęcie propozycji stawek podatków i opłat na 2018 rok, 

- zaopiniowanie projektu budżetu na 2018 rok, 

- fundusz sołecki - założenia na 2018 rok, 
- zmiany w placówkach oświatowych w związku z planowaną reformą 

edukacji. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował połączenie tematu funduszu 
sołeckiego oraz zmian w placówkach oświatowych w jedno wspólne 

posiedzenie komisji. Na rok 2017 zaplanowano zatem 5 posiedzeń komisji 

wspólnych. 

 
           Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

wniosku w sprawie tematów posiedzeń komisji wspólnych. 

          W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy przyjęła 

zaproponowany plan posiedzeń komisji wspólnych.    
(za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   
innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
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W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/136/2016 w sprawie   

przyjęcia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Kraszewice na 2017 rok,  

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

7) ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017, 
            Projekt uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, 

radna Małgorzata Broniecka.  

 
W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Ryszard Ilski zapytał, jaką liczbę posiedzeń zaplanowała komisja 

rewizyjna. 

Radna Małgorzata Broniecka odp., że na rok 2017 zaplanowano 11 posiedzeń 
komisji rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że była propozycja, aby komisja 

rewizyjna przedstawiła wnioski pokontrolne. 
Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że przewodnicząca Komisji 

Oświaty zgłosiła wniosek, aby komisja rewizyjna przeanalizowała realizację 

zaleceń pokontrolnych.  

Radna Adela Puchała wyjaśniła, że komisja rewizyjna powinna na bieżąco 
informować o realizacji zaleceń pokontrolnych. Nie chodzi o zwoływanie 

dodatkowego posiedzenia komisji, tylko o informację w sprawie realizacji 

zgłoszonych wniosków. Zgodnie ze statutem kontrolowany podmiot powinien 
złożyć wyjaśnienia do komisji. Następnie komisja rewizyjna przedstawia 

wyjaśnienia Radzie Gminy. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że plan pracy komisji rewizyjnej jest 

„rozdmuchany i rozrzutny”. W pierwszym kwartale w punkcie 1 
przewidziano kontrolę realizowania przez Gminną Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych środków z puli przeciwdziałania alkoholizmowi.  

Następnie w punkcie 3 zapisano kontrolę zasadności wydatków Gminnej 
Spółki Wodnej w zakresie środków pochodzących z budżetu gminy za rok 

2016. Jeżeli chodzi o środki w ramach przeciwdziałania alkoholizmowi, jest 

to kwota ok. 50 tys. zł. Natomiast, wydatki GSW stanowią kwotę 10 tys. zł, tj. 

ok. 3 – 4 rachunki. Zdaniem radnego tematyka obu kontroli nie jest obszerna, 
dlatego pozwala na połączenie w ramach jednego posiedzenia komisji.  

Radna Małgorzata Broniecka wyjaśniła, że Komisja Rewizyjna analizuje 

dotacje dla Gminnej Spółki Wodnej pochodzące nie tylko z budżetu gminy, 

ale także z innych źródeł, tj. ze Starostwa Powiatowego, Urzędu 
Wojewódzkiego oraz z Urzędu Marszałkowskiego. 

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że w ramach Spółki Wodnej została 

powołana odrębna komisja rewizyjna, której zadaniem jest analiza całości 
budżetu rocznego, tj. dochodów, wydatków oraz dotacji ze wszystkich źródeł. 
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Radna Małgorzata Broniecka przypomniała, że radny Kędzia jako 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej GSW może przedstawić zalecenia 

pokontrolne w sprawie budżetu GSW na wspólnym posiedzeniu komisji.                

W bieżącym roku Spółka Wodna otrzymała z budżetu gminy dodatkowe 
środki w wysokości 5 tys. zł, stąd wynika zasadność przeprowadzenia 

kontroli. 

Radny Jan Kędzia złożył następujące wnioski: 

- w sprawie połączenia w ramach jednego posiedzenia komisji punktu 1 i 3               
w I kwartale. 

W wyniku głosowania wprowadzono ww. zmianę do planu pracy komisji. 

(za – 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 3 głosy). 
- w sprawie połączenia punktu 1 i 2 w IV kwartale 

W wyniku głosowania wniosek został rozpatrzony negatywnie. 

(za – 2 głosy, przeciw - 10 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 
Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/137/2016 w sprawie  

ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2017,  

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

8) zmiany Uchwały Nr XXII/125/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 
października 2016 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości, 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. 

Konieczność wprowadzenia zmian w uchwale wynika z pomyłki pisarskiej.  
 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano  

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  
kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/138/2016 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXII/125/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 

października 2016 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości,   

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

9) zmiany Uchwały Nr XXII/127/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 

października 2016 roku w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. 
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Konieczność wprowadzenia zmian w uchwale wynika z pomyłki pisarskiej.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano  

uwag ani zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  
kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 13 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XXIII/139/2016 w sprawie  

zmiany Uchwały Nr XXII/127/2016 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28 

października 2016 roku w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych, 

która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 7. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych radnych 

za 2015 rok. 
          Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Urząd Skarbowy pismem nr AP/4027-38/15 z dnia 28.10.2016 r. 

informuje o nieprawidłowościach w oświadczeniach majątkowych radnych, 
które dotyczą 11 osób. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił stwierdzone 

braki oraz zwrócił się z prośbą o złożenie pisemnych wyjaśnień                        

w terminie do dnia 30.11. br. 

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W sprawie przedstawionej informacji nie zgłaszano uwag ani zapytań.  

 

Punkt 8. Opinia Rady Gminy Kraszewice w sprawie budowy dróg 

gminnych planowanych do realizacji w 2017 roku. 

Skarbnik Gminy przedstawił propozycję przebudowy dróg gminnych 

na rok 2017 w ramach dotacji z budżetu Województwa Wielkopolskiego oraz 

poinformował, że drogi zostaną zgłoszone, jednak ich realizacja zależy od 
wysokości dotacji otrzymanej na wykonanie zadania. Wniosek należy złożyć 

w terminie do dnia 30.11. br.   

 
W powyższej sprawie zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia przypomniał, że na rok 2016 zaplanowano budowę drogi      

w m. Kraszewice od ul. Leśnej do Młyńskiej, jednak nie zrealizowano 

zadania. Zachodzi więc pytanie, czy inwestycja zostanie faktycznie 
zrealizowana w roku 2017, jak to wynika z przedstawionej opinii, czy droga 

zostanie tylko zgłoszona a niezrealizowana. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że należy poczekać na decyzję Urzędu 

Marszałkowskiego w sprawie wysokości dofinansowania na realizację 
inwestycji drogowych. Wtedy będzie rozeznanie, czy środków wystarczy na 

wszystkie zadania, czy tylko na niektóre. Gmina podejmie starania, aby droga 

była wykonana, jednak to zależy od możliwości finansowych. O kolejności 
realizacji inwestycji zadecyduje Rada Gminy. W przyszłym roku planuje się 

położenie kanalizacji oraz uzbrojenia na drodze od ul. Leśnej do Młyńskiej. 



 13 

Najpierw zatem należy wykonać ww. zadanie, a następnie można położyć 

nawierzchnię, a nie w odwrotnej kolejności, ponieważ wtedy nowa droga 

ulegnie zniszczeniu. 

 
Ponieważ w powyższej sprawie nie zgłaszano innych uwag                               

i propozycji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził przeprowadzenie 

głosowania w sprawie wyrażenia opinii na temat budowy gminnych dróg 

planowanych do realizacji w 2017 roku.  
W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że opinia została przyjęta 

przez Radę (za – 12 głosów, przeciw – 0 głos, wstrzymało się – 0 głosów) 

oraz stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
Nieobecny podczas głosowania radny Marcin Cichosz. 

 

Punkt 9. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła protokół z posiedzenia Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice z dnia 14 listopada 2016r. w sprawie 

kontroli zasadności wydatków pozapłacowych w Urzędzie Gminy za rok 

2015. 
Dokument stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

W powyższej sprawie zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że protokół jest niekompletny, ponieważ radna 

przedstawia dodatkowe informacje, których nie otrzymano w materiałach 
sesyjnych. Rok budżetowy trwa od dnia 1.01.2015 do dnia 31.12.2015 r.                  

W terminie do dnia 30.czerwca należy przeanalizować sprawozdanie                     

z wykonania budżetu za rok poprzedni. Sprawozdanie finansowe z wykonania 
budżetu za rok 2015 Rada Gminy przyjęła w czerwcu br. Zachodzi zatem 

pytanie, jaki był cel kontroli, skoro temat został już omówiony.  

Radna Małgorzata Broniecka odp., że Rada Gminy przyjęła całość 

sprawozdania, jednak nie analizowano szczegółowo wydatków płacowych                 
i pozapłacowych w Urzędzie Gminy. Gdyby zadano pytanie o podanie ww. 

wydatków, to żaden radny po analizie sprawozdania finansowego za rok 2015 

nie umiał by udzielić odpowiedzi. Radni otrzymają uzupełnioną informację 
na piśmie. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na kolejnej sesji można powrócić 

do tematu i przedstawić bardziej szczegółowe informacje.  

2) Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy w sprawie omówienia projektu 
budżetu na tok 2017 mają się odbyć oddzielne posiedzenia wszystkich 

komisji, czy też zorganizować jedną komisję wspólną. Dotychczas 

organizowano oddzielne posiedzenia komisji, gdzie wypracowywano wnioski 

i odrębne stanowiska. Wiążące były ustalenia komisji budżetu, która 
podsumowała wnioski innych komisji. 

Radny Sylwester Gołdyn stwierdził, że lepszym rozwiązaniem jest zwołanie 

każdej komisji z osobna, ponieważ w mniejszym gronie lepiej się pracuje.  
Radna Adela Puchała zaproponowała zwołanie wspólnego posiedzenia 

wszystkich komisji, ponieważ spowoduje to zaoszczędzenie czasu 
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pracowników Urzędu, a w szczególności Skarbnika Gminy, który omawia 

budżet na trzech spotkaniach komisji, a następnie jeszcze na sesji. Ponadto na 

wspólnym posiedzeniu można przeprowadzić odrębne głosowanie każdej 

komisji.  
        W wyniku głosowania Rada Gminy opowiedziała się za zwołaniem 

każdej komisji z osobna w sprawie zaopiniowania projektu budżetu. 

(za – 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 3 głosy). 

3) Radny Jan Kędzia poruszył następujące sprawy: 
- przekazał podziękowania za realizację inwestycji budowy drogi przy                     

ul. Młyńskiej w imieniu własnym oraz mieszkańców; 

- wyjaśnił, że przyjmując protokół z poprzedniej sesji wstrzymał się od głosu, 
ponieważ nie udało się uzyskać nagrania z poprzedniej sesji.  

4) Radny Ryszard Ilski zapytał, jaki jest wynik przetargu na odbiór                           

i zagospodarowanie odpadów z terenu gminy. 

Skarbnik Gminy odp., że do przetargu przystąpiła tylko firma Eko-Region, 
która zaproponowała kwotę 704.538,10 zł. Jest to nieznacznie niższa cena niż 

dotychczas. Okres obowiązywania nowej umowy wynosi 2,5 roku. Nie ma 

potrzeby zmiany stawek za odpady. Zgodnie z postanowieniami umowy 
płatność za odpady będzie naliczana od tonażu, a nie ryczałtowo, jak to było 

do tej pory.  

Radny Jan Kędzia zapytał, czy w Specyfikacji zawarto preferencje odnośnie 

innych firm. 
Skarbnik Gminy odp., że nie było takich zapisów w Specyfikacji. 

Radny Jan Kędzia przypomniał, że p. Świniarska uczestniczyła w posiedzeniu 

komisji rolnictwa, gdzie przekazała informację, że cena za odpady zostanie 
utrzymana na podobnym poziomie jak dotychczas. Radny przypomniał, że 

firma Eko-Region została ukarana karą grzywny przez UOKiK za nieuczciwe 

praktyki w odbiorze odpadów komunalnych.  

 
Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 
Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1250 XXIII sesję Rady 
Gminy Kraszewice.  

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XXIII sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                    /-/ Adela Puchała  


